
 

1. december 2008

I henhold til Landstingets forretningsorden § 36, stk. 1 fremsætter jeg hermed nedenstående 
spørgsmål til Landsstyret:

Spørgsmål til Landsstyret vedr. forhøjelse af hvid- og narhvalskvoter i Kommuneqarfik 
Upernavik og Uummannaq kommune
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne)

Landsstyret besluttede den 28. november 2008 endnu engang at forhøje narhvalkvoten for kvoteåret 
1. juli 2008 – 30. juni 2009 med i alt 90 hvaler for henholdsvis Kommuneqarfik Upernavik og 
Uummannaq kommune. 

40 narhvaler går til Uummannaq Kommune, således at den samlede kvote bliver på 119, og 50 
narhvaler til Kommuneqarfik Upernavik, således at den samlede kvote bliver på 120. 

Derudover har Landsstyret forhøjet kvoten på hvidhvaler, så der er blevet givet 10 ekstra hvidhvaler 
til Uummannaq Kommune, således at den samlede kvote bliver på 20 hvidhvaler. 

Landsstyret begrunder sin beslutning med, at Departementet for Fiskeri, Fangst og Landbrug har 
modtaget ansøgninger om ekstra kvoter for hvidhvaler og narhvaler i Kommuneqarfik Upernavik 
og Uummannaq Kommune.

På ovenstående baggrund ønsker jeg følgende spørgsmål besvaret:

1. Landsstyret bedes uddybe sin begrundelse for den ekstra kvotetildeling. Jeg ønsker som 
minimum at få oplyst, hvilke argumenter de to kommuner har anvendt som begrundelse for 
deres ønske om en højere kvote.

2. Har Grønlands Naturinstitut været hørt, inden Landsstyret besluttede sig for 
kvoteforhøjelsen?

3. Er kvoteforhøjelsen sket i overensstemmelse med de anbefalinger, der i forvejen ligger fra 
Grønlands Naturinstitut?

Spørgsmålene bedes besvaret inden for en svarfrist på ti dage


